
POSLANECKÁ  SNĚMOVNA  PARLAMENTU  ČR
Hospodářský výbor
5. volební období

Podvýbor pro podnikatelské prostředí

Z Á P I S

12. schůze konaná dne 7. dubna 2009
v budově PSP ČR, Sněmovní 1

Přítomni poslanci: J. Plachý, Z. Prosek, K. Sehoř,  A. Rádl, M.Váňa, M. Melčák.
Omluvena  posl. M. Mertinová - zahraničí
Hosté: dle prezenční listiny zástupci MPO, MF, NERV, Hospodářské komory a Sdružení      
             podnikatelů. 

Pořad schůze:

1/ Zahájení a schválení pořadu jednání
2/ Návrh posl. J. Paroubka, B. Sobotky, Z. Škromacha, M. Urbana a dalších
    na vydání zákona o podpoře hospodářského růstu a sociální stability 
    sněmovní tisk 743
3/ Různé

ad 1/ Schůzi zahájil předseda podvýboru posl. J. Plachý, uvítal přítomné a konstatoval, že
se nedostavil místopředseda hospodářského výboru M. Urban, který měl uvést první 
bod pořadu  (tisk 743),  a není ani k zastižení. Poté požádal pozvané zástupce 
ministerstev, aby se k předloženému návrhu vyjádřili.
Náměstek MF ing. Chrenko se vyjádřil k návrhům, které se týkají daní, státního 
příspěvku, odpisu majetku apod. Vysvětlil poslancům, proč navržená opatření 
považuje MF za řešení nekoncepční. Naopak doporučil podporu návrhu zaměřit se na 
nízkopříjmové skupiny obyvatel, ne poskytování plošné podpory. Zásadně podpořil 
stanovisko vlády, které bylo poslancům předloženo jako sněmovní tisk 743/1.V závěru
svého vystoupení uvedl některé záměry, které se připravují. Poté se ujal slova prof. M.
Mejstřík (NERV). Vyjádřil se k problému „šrotovného“. Konstatoval, že  „Škodovka“ 
nemá problémy s prodejem aut a provedená analýza prokázala, že „šrotovné“ by  
v dané chvíli ničemu nepomohlo, naopak by mohlo situaci zkomplikovat. Zavedení 
„šrotovného“ by mohlo zkomplikovat situaci nejen rozpočtovou, ale i z hlediska 
poptávky. 

Náměstek MPO mgr. E. Geuss podpořil názory prof. Mejstříka v záležitosti 
„šrotovného“. Sdělil, že pokud vůbec „šrotovné“, tak v současné době rozhodně ne, 
možná koncem roku a to z důvodů ekologických. Dále připomenul, že u nás není 
automobilový průmysl v žádné krizi, ba naopak. Poté hovořil mgr. Machotka – MPO 
o „zelených kartách“, týkajících se pracovních míst.  Tento systém platí od začátku 
letošního roku a v současné době je  v registru cca 200 – 300 míst. Navržená úprava 
doporučuje, aby se jejich testování  prodloužilo ze 30 na 60 dní, což by objektivněji 
ukázalo zájem o volná místa. Informoval také, že nebudou realizovány
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 průmyslové zóny. Dále sdělill, že MPO vytypovalo 10 zákonů, které je třeba 
urychleně  novelizovat, protože nejvíce zatěžují všechny podnikatele. MPO doporučilo
vládě, aby příslušné resorty předložily vytypované zákony 
do 10. června t.r.
  
Ing. Zámečník – NERV  stručně uvedl současnou situaci na zahraničních trzích. 
Vývoz i dovoz v celém světě klesá. Jeví se situace, že USA bude méně dovážet, 
protože se tam musí v budoucnu více šetřit. To samé Čína. Rusko je také ve špatné 
situaci. Nebude v budoucnu kam vyvážet. Německo, kam nejvíce směřuje náš vývoz, 
bude rovněž šetřit. Proto návrhy, které jsou předloženy, škodí ekonomice. V současné 
době není jasné, jak dlouho bude trvat tato situace. Naše ekonomika je malá a otevřená
a proto by nebylo dobré se v této fázi za žádnou cenu zadlužovat. Již dnes je propad 
veliký, protože náš 80% export má již dnes 25% pokles. 

Poté se konala rozprava. Zástupce podnikatelů A. Dočkal měl dotaz ohledně snížení 
DPH u některých služeb v pohostinství. Náměstek MF mgr. Chrenko jej ujistil, že 
vláda již snížení schválila. Posl. Melčák se vyjádřil ke šrotovnému. Informoval, že 
fond není naplněn a tudíž nás to nezachrání, ale  naopak dochází k deformaci 
surovinové politiky. Posl. Prosek nabádal ke zvážení všech názorů pro i proti, aby 
nedošlo k vážným ztrátám. Posl. Plachý se také obává, aby některými opatřeními 
nedošlo  ke škodám, které budou nevratné. Zástupce podnikatelů znovu žádal o 
přehodnocení DPH u malých podnikatelů. Náměstek MF mgr. Chrenko vysvětlil, že 
se o řadě věcí jedná na Evropské úrovni, ale zatím v některých případech jsou různé 
názory. 
Poslanci dále konzultovali názor na nemocnost a pracovní neschopnost. Posl. Plachý 
poté se vrátil ke stáří vozového parku a šrotovnému. Informoval o situaci na 
Slovensku s tím, že v navrhovaném návrhu zákona o šrotovném  u nás je uvedena 
částka 5 mld Kč. Ing. Zámečník mimo jiné uvedl, že „šrotovné deformuje prodej 
nových vozů u nás.

Závěrem předseda podvýboru ing. Plachý poděkoval všem za aktivní účast  a
ukončil v 17.00 hodin jednání podvýboru.

Zapsala: H.Ambrožová 

                 Ing. Jaroslav  P l a ch ý   v.r.
předseda podvýboru

   


